
پنجمين دوره رياست بلاتر در فيفا رو به پايان است و 116 روز ديگر، در 
تاريخ 29 مي )8 خرداد 94(، انتخابات فدراسيون جهاني پرطرفدارترين 
ورزش دنيا براي مشخص شدن رئيس جديد مشخص مي شود. تا كنون 
شش نفر براي نشستن بر صندلي رياست فيفا نامزد شده اند كه از بين آنها، 
نام لوئيس فيگو، ستاره سابق تيم ملي فوتبال پرتغال و باشگاه هاي بارسلونا 

و رئال مادريد بازتاب گسترده اي در رسانه هاي دنيا داشته است. 
علاوه بر فيگو، فان پراگ رئيس فدراسيون فوتبال هلند، سپ بلاتر، علي 
بن    الحسين رئيس فدراسيون فوتبال اردن و معاون فيفا، جروم چامپين 
عضو سابق فيفا و ديويد ژينولا ملي پوش اس��بق فرانسه براي انتخابات 
رياست فيفا ثبت نام كرده اند. اين در حالي است كه مينو رايولا، كارگزار 
رس��مي بازيكنان فوتبال وقتي فهميد فان پ��راگ هموطنش ثبت نام 
كرده، درخواست خود را به نفع اين مقام پس گرفت. از شروط صلاحيت 
براي كانديداتوري در انتخابات فيفا، داش��تن نقش��ي فع��ال در يكي از 
فدراس��يون هاي فوتبال به مدت دو تا پنج سال و همچنين برخورداري 
از حمايت حداقل پنج فدراس��يون عضو فيفا اس��ت. زمان حضور براي 

كانديداتوري در اين انتخابات تا پايان پنج شنبه هفته جاري است. 
    لوئيس فيگو

ستاره پرتغالي سابق تيم هاي فوتبال بارسلونا، رئال مادريد و اينترميلان 
ايتاليا يكي از نامزدهاي حضور در انتخابات رياس��ت فيفا است كه ابراز 
اميدواري كرده بتواند وجهه و چهره فيف��ا را در جهان تغيير دهد: »اگر 
شما نام فيفا را در اينترنت جست وجو كنيد، اولين واژه اي كه در كنارش 
مي بيند، رسوايي و فساد است كه واژه هاي مثبتي نيست. اين همان چيزي 
است كه در وهله اول ما مي خواهيم درباره فيفا تغيير دهيم و وجهه فيفا 
را ارتقا دهيم.« فيگو براي جمع آوري رأي قصد دارد سفري به كشورهاي 
خاورميانه داشته باشد كه تهران يكي از مقصدهاي او در اين سفرهاست. 

    سپ بلاتر
پيرمرد 78 ساله سوئيسي قدرتمندترين فرد حال حاضر در فوتبال جهان 
است و در سوداي كسب پنجمين دوره رياست خود بر پرطرفدارترين ورزش 
جهان است. وي از سال 1998 رئيس فيفاست و به ترتيب رياست وي در 
سال هاي 2002، 2007 و 2011 تمديد شده است. بلاتر بسيار اميدوار است 
تا بتواند بار ديگر رياست خود را بر فيفا تمديد كند و براي جمع آوري رأي، با 
فدراسيون ايران هم نامه نگاري كرده است. بلاتر در حالي خود را براي كسب 
پنجمين دوره حضور در فيفا آماده مي كند كه اين روزها به خاطر انتخاب 
روسيه و قطر به عنوان ميزبانان جام جهاني 2018 و 2022 مورد انتقادات 
زيادي قرار دارد و ممكن است اين مسئله بدون شك روي انتخاب او تأثير 
بگذارد. البته مسئولان فيفا از بلاتر حمايت كرده اند اما در مقابل، مسئولان 
يوفا مقابل بلاتر قرار دارند. بلاتر در همين راستا فدراسيون فوتبال اروپا را به 
تلاش براي خارج كردن او از عرصه رياست بر فيفا متهم كرد و گفت: »يوفا 
شجاعت ايستادگي را ندارد بنابراين بگذاريد من به كارم ادامه دهم.« البته 
بلاتر حمايت AFC را هم ندارد، چراكه بن همام، رئيس كنفدراس��يون 

فوتبال آسيا نيز مدعي است تغيير در رياست فيفا ضروري است. 
   علي بن الحسين

شاهزاده 39 ساله اردني كه دوست صميمي ميشل پلاتيني رئيس اتحاديه 
فوتبال اروپا )يوفا( اس��ت، هم اكنون نايب رئيس فيفا، رئيس فدراسيون 
فوتبال اردن و عضو كميته اجرايي كنفدراسيون فوتبال آسياست. شاهزاده 
اردني كه از رقباي اصلي بلاتر محسوب مي شود مدعي است همكارانش كه 
از مديريت بلاتر سرخورده شده اند، مشوق وي براي نامزدي رياست فيفا 
بودند اما معتقد است كه مي تواند رياست اين دوره فيفا را برعهده بگيرد: 
»من به دنبال آن هستم كه رئيس فيفا شوم؛ چراكه بر اين باور هستم كه 

زمان آن فرا رسيده تا حواشي را از فوتبال دور كنيم.«
    مايكل فان پراگ

رئيس فدراس��يون فوتبال هلند از سال 2008 كه س��ابقه رياست بر 
باشگاه آژاكس آمستردام هلند را طي س��ال هاي 1989 تا 2003 در 
كارنامه دارد يكي ديگر از نامزدهاي رياست فيفاست. وي عضو كميته 
اجرايي يوفاست و نگراني خود را بارها درباره وضعيت فعلي فيفا اعلام 
داشته اس��ت: »خيلي نگران وضعيت رو به زوال فيفا هستم. وضعيت 
افكار عمومي و اعتماد بسيار بد است و بسياري از مردم دنيا هم عقيده 
مرا دارند.« ولفگانگ نيرس باخ، مسئول فدراسيون فوتبال آلمان اولين 
كسي بود كه از نامزدي فان پراگ براي نشستن بر صندلي بلاتر استقبال 
كرد: »در مورد فان پراگ فقط مي ت��وان از ويژگي هاي خوب زيادش 
حرف زد. او شخصيتي كامل با اعتقاد بالاست. او وظيفه مي داند در اين 
شرايط گام در ميدان رقابت گذاشته تا از نو چهره مثبتي به فيفا دهد و 
جلب اعتماد مجدد كند. او تجربه كار زيادي دارد و مقابل بلاتر با برگ 

برنده حضور يافته كه اتفاق خيلي خوبي است.«
    ديويد ژينولا

بازيكن سابق فرانسوي كه در حال حاضر 48 سال سن و سابقه بازي در 
تيم هاي پاري سن ژرمن، نيوكاسل، تاتنهام، استون ويلا و اورتون را دارد 
يكي ديگر از نامزدهاي كسب كرس��ي رياست فيفاست. ژينولا كه بعد 
از بازنشستگي، تقريباً از فوتبال كناره گرفته بود، به تازگي با راه اندازي 
يك كمپين براي جمع آوري سه ميليون يورو بودجه لازم براي شركت 
در انتخابات فيفا، نامزد اين انتخابات شده است. اما يك روز بعد از آن 
گفته شد ژينولا انصراف داده است كه خودش در اين رابطه گفت: »بايد 
تأييد كنم كه نمي توانم شرايط لازم را براي حضور در جمع پنج نامزد 
نهايي  انتخابات فيفا پيدا كنم و متأس��فانه نمي توانم كانديدا شوم. اما 
برخلاف بعضي گزارش ها، من كناره گيري  نكردم. من مانند زمان بازي، 
تا سوت پايان تمام تلاشم را كردم و حتي جزئيات سياست هايم را براي 

209 عضو فيفا نيز فرستادم.«
   جروم چامپين

ديپلمات فرانسوي 56 ساله كه معاون سابق دبير كل فيفا طي سال هاي 
1999 تا 2010 بوده و يكي از رقيبان اصلي بلاتر به شمار مي رود با اين 
وجود هنوز اظهارنظري در خصوص نامزد ش��دن خود براي حضور در 

انتخابات فيفا نكرده است.

كارلوس كرش ديروز از ايران رفت و قرار است يك 
ماه ديگر به تهران برگردد تا تكليفش را براي ادامه 
همكاري با تيم ملي فوتبال ايران مشخص كند. 
اين در شرايطي اس�ت كه اين روزها هجمه هاي 
برخي مربيان ب�ه كرش بدون توج�ه به رضايت 

افكارعمومي از كرش و ملي پوشان ادامه دارد. 
ديروز محمد مايلي كهن بود كه نتوانست بيشتر از 
اين طاقت بياورد،  س��كوتش را شكست و با حمله 
همه جانبه به س��رمربي پرتغال��ي، او را از زير تيغ 
گذراند و موافقان كرش را اجنبي پرست خواند كه 
دست قاجار را هم در بيگانه پرستي از پشت بسته اند. 
علاوه بر مايلي كهن شايد برايتان جالب باشد بدانيد 
منتقدان اين روزهاي كرش چه كس��اني هستند، 
منتقداني كه هنوز پاي تيم ملي به تهران نرسيده، 
كارلوس كرش و تيم ملي را به شدت مورد انتقاد قرار 
دادند و در حملاتشان به سرمربي پرتغالي چيزي كم 
نگذاشتند. همه اين انتقادها در حالي بود كه همه 
نظرسنجي ها از رضايت مردم از بازي هاي تيم ملي در 
استراليا خبر مي داد و حتي سرسخت ترين مخالفان 
كرش يعني وزارت ورزشي ها هم حذف تيم ملي را 
به پاي داوري اشتباه بنجامين استراليايي كه پولادي 
را بي مورد اخراج كرد، گذاشته اند. ديروز سجادي، 
معاون وزير ورزش در مصاحبه اي اشتباهات داوري 

را در حذف تيم ملي بي تأثير ندانست. 
 با اين ح��ال گروه��ي از مربيان و كارشناس��ان 
فوتبال ايران بدون توجه به شرايطي كه تيم ملي 
از رقابت هاي جام ملت ها كن��ار رفت، همچنان با 
صحبت هاي تند و تيزش��ان، كرش را به مس��لخ 
برده اند و برخلاف جريان آب در حال ش��نا كردن 
هستند. البته شدت انتقادهاي غيرمنصفانه به كرش 
در حدي بود كه حسن روحاني در جلسه تجليل از 
مدال آوران بدون اشاره مس��تقيم به نام كرش، از 
منتقدان تيم ملي انتقاد كرد: »اينكه ورزشكار يا تيم 
ما ببازد و حريف و رقيبش شادي كند و در داخل هم 
افرادي همصدا با آنها از اين باخت خوشحال شوند، 

اتفاق خوشايندي نيست.« 
در گزارش زير گذري داشته ايم به كارنامه منتقدان 
كرش در س��ال هاي اخير و بررس��ي كرده ايم اين 
منتقدان كه سرمربي پرتغالي را به مسلخ برده اند، 
خودشان در حال حاضر كجاي فوتبال ايران هستند 
و كارنامه شان در س��ال هاي اخير در تيم هايي كه 

مربيگري كرده اند چگونه بوده است. 
    امير قلعه نويي

سرمربي استقلال يكي از مخالفان سرسخت مربيان 
خارجي در ايران اس��ت. ادبيات او درب��اره مربيان 
خارجي منحصر به فرد است. كلماتي مانند چشم آبي 

و اجنبي را شايد در سال هاي گذشته بارها از زبانش 
در مصاحبه هاي مختلف شنيده ايد، اين توصيف او از 
مربيان خارجي است. البته شنيده مي شود كه همه 
انتقادها به كرش و اينك��ه او مخالف حضور مربيان 
خارجي است به اين برمي گردد كه خودش دوباره به 
نيمكت تيم ملي برسد. با وجود اين كارنامه قلعه نويي 
در چند سال گذشته در كش��ور قابل تأمل است. او 
هرچند بيشترين قهرماني را با تيم هاي مختلف در 
ليگ برتر به دست آورده است، اما در دو سال گذشته 
با استقلال به رغم داشتن ستاره هاي زياد موفق نشان 
نداده است و هم اكنون هم آبي ها با هدايت قلعه نويي 
تيم چهارم ليگ هس��تند. كارنام��ه قلعه نويي در 
رقابت هاي بين المللي چه با استقلال و چه روزگاري 
كه سرمربي تيم ملي بود نكته قابل اشاره اي ندارد، 
اين در حال��ي بود كه قلعه نوي��ي در جام ملت هاي 
2007 با وجود داشتن يك تيم پر ستاره نتوانست از 

يك چهارم نهايي بالاتر برود. 
   حميد درخشان

سرمربي پرسپوليس هم از منتقدان درجه يك كرش 
است. او  بلافاصله بعد از بازي با عراق و در حالي كه 
هنوز عرق بازيكنان خشك نشده بود، در مصاحبه با 
يكي از خبرگزاري ها گفت كه كرش بايد از تيم ملي 
اخراج شود. او گفته بود: »رفتار كرش را مربي ايراني 

انجام مي داد، او را مي كش��تند!« يا در جايي ديگر 
ادعا كرده بود كه» در ايران مربيان بهتري از كرش 
داريم!« انتقادهاي درخشان در حالي است كه اين 
مربي در كارنامه مربيگري اش موفقيت قابل توجهي 
ندارد. صحبت هاي كرش درباره كارنامه او به خوبي 
نشان مي دهد كه درخش��ان كجاي فوتبال ايران 
است: »وي به عنوان مربي تيم زير 17 سال ايران 
بهترين عملكردش جايي بود كه به دليل استفاده 
از بازيكنان صغر س��ني چند س��ال محروم شد. او 
تاكنون با پنج تيم مختلف به ليگ دو سقوط كرده 
است. او سرمربي پيكان، شهرداري تبريز و شاهين 
بوشهر بود كه هر سه را به ليگ پايين تر فرستاد.« 
نتايج او با پرسپوليس هم گوياي همه چيز است و او 
در 11 بازي كه هدايت پرسپوليس را برعهده داشته 
اين تيم پنج شكست، دو مساوي و چهار برد داشته، 

نتايجي كه نشان از ناكامي او دارد. 
   محمد مايلي كهن

ضلع س��وم منتقدان كرش محم��د مايلي كهن 
اس��ت. او ديروز در مصاحبه اي مفص��ل با يكي از 
خبرگزاري ها به ش��دت به كرش تاخت و عنوان 
كرد كه قصد داشته در يك بيانيه درباره عملكرد 
تيم ملي و كرش اظهارنظر كند. او ديروز با عنوان 
اينكه كه كرش موفقيتي براي فوتبال ايران نداشته 
عنوان كرده است كه »موافقان اين مربي پرتغالي 
در بيگانه پرستي دست قاجار را از پشت بسته اند« 
و البته در بخش ديگري از مصاحبه اش با دفاع از 
درخشان با مذمت صحبت هاي سرمربي پرتغالي 
درباره درخشان كه گفته بود او را به عنوان مربي 
قبول ندارد، گفته اس��ت »بهتر است با اين همه 
تحقير، م��ا از ايران برويم!« س��ينه س��پر كردن 
حاجي مايلي برابر كرش در ش��رايطي اس��ت كه 
آخرين موفقيت او به عنوان مربي به 19 سال پيش 
و جام ملت هاي 96 برمي گردد. مايلي كهن در 19 
سال اخير هرچند در تيم هاي مختلفي مربيگري 
كرده است، اما هيچ گونه موفقيت قابل توجهي را به 
دست نياورده و در اكثر تيم ها يك ناكام مطلق بوده 
است. اين در ش��رايطي است كه برخلاف كارنامه 
ضعيف روي نيمكت، مايلي كهن نقش اول خيلي 
از حاشيه هاي فوتبال ايران در سال هاي گذشته 
بوده و حتي پايش به زندان هم باز شد. همه اينها 
سبب شده تا خيلي ها بگويند اگر مايلي كهن انر ژي 
كه براي حاشيه ها مي گذاشت، براي تيم هايي كه 
مربيگري مي كرد مي گذاشت، شايد به موفقيتي 
مي رسيد. س��قوط به دس��ته پايين تر با تيم هاي 
شهرداري تبريز، سايپا، فولاد و گهر درود، اخراج 
از سايپا و صباي قم كارنامه اين مربي در سال هاي 

اخير بوده است. 
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بررسي كارنامه منتقدان اصلي كرش پس از حذف تيم ملي از جام ملت ها

مثلث ناكامان عليه مرد پرتغالي  دوران رياست بلاتر در فيفا 
به پايان مي رسد

رقباي مرد سوئيسي براي رياست فدراسيون جهاني فوتبال

شيوا نوروزي

در اين 30 روز حمايتي در كار نبود
حذف دراماتيك تيم ملي فوتبال از گردونه رقابت هاي جام ملت هاي آ سيا 
اينقدر پرسروصدا بود كه متأسفانه حضور تيم داوري شايسته كشورمان 
در فينال اين مسابقات به چشم نيامد. عليرضا فغاني، رضا 
سخندان و محمدرضا ابوالفضلي مردان سياهپوش ايران 
بودند كه بازي استراليا و كره جنوبي در فينال را به بهترين 
شكل ممكن و با نمره عالي قضاوت كردند،  اما فغاني 
گلايه هايي دارد كه ش��نيدن آنها براي مس��ئولان 
جالب توجه است: »در طول اين 30 روز هيچ يك از 
مسئولان حاضر در استراليا و كنار تيم ملي، حتي 
رسانه ها سراغي از ما نگرفتند، همه چيز به عملكرد 
خودمان بستگي داشت، چون كس��ي نبود كه از ما 
حمايت كن��د. در اين بين تنها برخي پيشكس��وتان 
داوري و دوستان رسانه اي جوياي احوال و كار ما بودند 
كه از آنها به خاطر حمايت و دلگرمي كه به ما مي دادند، 
تشكر مي كنم.« پرونده جام ملت هاي آسيا براي فوتبال 
ايران بسته ش��د،  اما چقدر خوب اس��ت كه مسئولان 
فدراسيون به ويژه كميته داوران حداقل برنامه و تجليل 

خاصي از اين سه داور شايسته داشته باشند.

وضعيت بودجه المپيك خوب نيست
اين روزها بس��ياري از قهرمانان و مدال آوران ورزش كشور در المپيك 
و بازي هاي آس��يايي از كمبودها و نداشتن امكانات گلايه مند هستند، 

اما وقتي اين گلايه ها از زبان كسي چون رئيس كميته ملي 
المپيك هم مطرح مي ش��ود آن وقت بايد جداً نگران ش��د. 
كيومرث هاشمي در خصوص لزوم توجه به رشته هاي پايه و 

پرمدال و تقويت آنها براي حضور موفق در مسابقاتي 
چون المپيك گفت:  »با توجه به برنامه هايي كه براي 
كسب سهميه المپيك داريم بايد اعتبارات به اندازه 
كافي در اختيارمان قرار بگيرد اما متأسفانه در حال 
حاضر وضعيت بودجه خوب نيست. ما بايد به نقطه 

ضعف ورزش كه همان سرمايه گذاري روي رشته هاي 
پايه و م��دال آور اس��ت، توج��ه كنيم. س��الن، مربيان 
اختصاصي و امكانات ويژه براي اين رشته ها از مهم ترين 
نيازهاست و اگر بخواهيم روي اين موضوع گسترده فكر 
كنيم به اعتبارات بيشتري احتياج داريم. همه اين مسائل 
مستلزم داشتن اعتبار مخصوص المپيك است. اميدواريم 
با حمايت مجلس و دولت بتوانيم اعتبار لازم را كس��ب و 

سهميه هاي زيادي براي المپيك به دست آوريم.«
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سعيد احمديان
  تيم ملي

سرخابي ها بزرگ ترين بدهكاران مالياتي
پرداخت ماليات از جمله قوانيني است كه بايد بدون هيچ تبعيضي بين 
آحاد مردم اجرا شود، قانوني كه به موجب آن هر فردي ملزم به پرداخت 
بخشي از دستمزد خود به دولت است. هر چقدر اين قانون براي كارمندان 
و اقشار كم درآمد به بهترين شكل ممكن اجرا مي شود به همان اندازه هم 
براي برخي ورزشكاران و بالاخص فوتباليست ها ناديده گرفته مي شود.  
سال هاي سال است كه قراردادهاي بازيكنان و مربيان فوتبال با باشگاه هاي 
مختلف امضا مي شود و اولين نكته اي كه طرفين بر سر آن توافق مي كنند، 
پرداخت ماليات از سوي باشگاه است! بندي كه فقط و فقط در ورزش ايران 
و البته فوتبال بي حساب و كتاب ما قيد مي شود. جالب است بدانيد كه فرار 
مالياتي تنها مختص فوتباليس��ت هاي ايراني نيست و بازيكنان و مربياني 
هم كه از خارج از كش��ور به فوتبال مان مي آيند ني��ز به لطف راهنمايي ها 
ومشاوره هاي كارس��از دلالان به ش��دت روي اجراي بند ذكر شده تأكيد 
مي كنند و بدون درج بند مالياتي حاضر به عقد قرارداد با باشگاه مورد نظر 
نمي شوند. بر اين اساس فوتباليست ها و مربيان تمام دستمزد نجومي خود 

را دريافت مي كنند بدون آنكه يك ريال ماليات دهند. 
بدهي هاي مالياتي فوتباليست ها آنقدر زياد شده است كه ديروز بالاخره 
صداي رئيس كل سازمان امور مالياتي كشور درآمد. بنا بر گفته عسگري 
برخي از ورزشكاران و مربيان از سال 72 تاكنون هيچ مالياتي پرداخت 
نكرده اند. ديگر نكته مهمي كه آقاي رئيس به آن اش��اره كرده سهم 90 
درصدي فوتباليست ها از اين بدهكاري بزرگ است. همانطور كه اشاره 
شد بازيكنان شاغل در فوتبال ايران، گرفتن دستمزدهاي نجومي آن هم 
بدون پرداخت ماليات را حق خود مي دانند، در اين ميان مربيان شان نيز 
دست كمي از شاگردانشان ندارند. جالب تر اينكه دو باشگاه استقلال و 
پرسپوليس به تنهايي 65 درصد بدهكاران مالياتي را در اختيار دارند. با 
توجه به آمار و ارقامي كه رئيس كل س��ازمان مالي��ات ارائه داده جامعه 
فوتبال ايران 120 ميليارد تومان ناقابل به اقتصاد كش��ور بدهكار است، 

مبلغي كه به هيچ وجه نمي توان آن را بي ارزش جلوه داد. 
اما پس از اشاره به اين موارد اين سؤال به ذهن مي رسد كه چرا بدهكاران 
مالياتي در فوتبال هر روز رو به افزايش است؟ بدون شك اصلي ترين علت 
اين مسئله بي قانوني در فوتبال است كه موارد مختلفي از آن به وضوح در 
فوتبال ايران به چشم مي خورد. فعالان اين رشته در حالي از دادن ماليات 
سرباز مي زنند كه تمامي باشگاه هاي به اصطلاح حرفه اي نيز آنها را در 
اين راه حمايت مي كنند. در فصل نق��ل و انتقالات تيم هاي مطرح براي 
به دست آوردن بازيكن و مربي مورد نظر و البته كم كردن روي رقيبان 
با تمامي شرط و ش��روط هاي غيرحرفه اي آنها كنار مي آيند و بي محابا 
برگه قرارداد را امضا مي كنند. اصلًا هم برايشان اهميتي ندارد كه ماليات 
بازيكنان ميلياردي بايد از بودجه دولتي )پول بيت المال( پرداخت شود. 
حتي بازيكنان و مربيان مشهور كشور نيز از اين قاعده مستثني نيستند 
و اينگونه كه عسگري گفته كارلوس كرش نيز تاكنون مالياتي پرداخت 
نكرده است. برانكو ايوانكوويچ سرمربي اسبق تيم ملي هم دقيقاً به دليل 
بدهي مالياتي در صورت ورود به ايران م��ورد پيگرد قانوني قرار خواهد 
گرفت. فوتبال ما پر است از كساني كه با خيالي آسوده جيب هايشان را پر 

كرده  و مالياتي هم نپرداخته اند!
سقف معافيت از ماليات در لايحه بودجه سال 93 درآمد سالانه 12 ميليون 
تومان و به عبارتي ماهانه يك ميليون تومان تعيين شده است، قانوني كه 
كارمندان، كارگران، بازنشسته ها، روزنامه نگاران و... به خوبي از آن مطلع اند 
و به اجراي شديد  آن واقف. اينكه فوتباليست ها با درآمدهايي ميلياردي به 
راحتي از پرداخت ماليات شانه خالي مي كنند، سؤالي است كه مسئولان 

وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال بايد به آن پاسخ دهند. 

مهرام و  پتروشيمي امروز در فينال ليگ بسكتبال
ديدار نهايي رقابت هاي ليگ ملي بسكتبال عصر امروز در تالار بسكتبال 

آزادي بين دو تيم مهرام تهران و پتروشيمي بندر امام برگزار مي شود.
بازي امروز در حالي برگزار مي شود كه برابر قوانين، ديدارهاي دو تيم 
در مراحل مقدماتي و نيمه نهايي نيز جزو بازي فينال محس��وب شده 
است و چون مهرام دو بازي رودررو برابر پتروشيمي را برنده شده است 
بنابراين در حال حاضر 2 بر صفر از رقيب قدرتمند خود و مدافع عنوان 
قهرماني پيش است. بنابراين در صورت پيروزي در ديدار امروز، قهرمان 
اين دوره از مسابقات مي شود. در صورت برتري پتروشيمي در اين ديدار 
كار به بازي بعد در بندر امام كشيده مي ش��ود و در صورتي كه باز هم 
پتروشيمي برنده شود، آن وقت ديدار سوم در تهران قهرمان را تعيين 
مي كند.  در ديدار رده بندي نيز دو تيم دانشگاه آزاد و هفت الماس برابر 

هم صف آرايي مي كنند.
-------------------------------------------------------------
جلسه شوراي سياستگذاري كنگره شهداي ورزش

دومين نشست شوراي سياستگذاري كنگره شهداي ورزش در سالن 
جلسات كميته ملي المپيك برگزار ش��د. در ابتداي اين جلسه سردار 
مجيد مش��ايخي، رئيس كنگره به ارائه گزارشي از اقدامات انجام شده 
پرداخت و در ادامه كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك گفت: 
ش��هداي عزيز حق بزرگي بر گردن مردم ايران دارن��د و ما در تمامي 

زمينه ها بايد ياد آنها را گرامي بداريم.
-------------------------------------------------------------

ايران نماينده اي در تيم منتخب جام ملت ها ندارد
ايران نماينده اي در تيم منتخب جام ملت هاي آس��يا ندارد. مت رايان 
)دروازه بان اس��تراليا(، ترنت سينزبري )دفاع وس��ط استراليا(، كواك 
تائه وي) دفاع وسط كره جنوبي(، چادوري )دفاع راست كره جنوبي(، 
ضرغام اسماعيل )دفاع چپ عراق(، كي سونگ يونگ )هافبك راست 
كره جنوبي(، ماسيمو لونگو )هافبك چپ استراليا(، عمر عبدالرحمان 
)هافبك وس��ط امارات(، س��ون هيونگ مين  )مهاج��م كره جنوبي(، 
تيم كيهيل )مهاجم استراليا( و علي مبخوت )مهاجم امارات( 11 بازيكن 

منتخب تيم جام ملت ها  هستند. 

  چـهـره ها / فريدون حسن

حالا نوبت مسئولان است
احسان روزبهاني بوكسور شايسته كشورمان موفق شد اولين سهميه ورزش ايران در المپيك 2016 برزيل 
را به دست آورد، طبيعي است كه او از حالا به فكر آمادگي براي حضور در بزرگ ترين آوردگاه ورزش جهان 
باشد،  اما قهرمان بوكس ايران نگراني هاي ديگري دارد. او مي خواهد نگاه مسئولان ورزش به رشته هاي 
مدال آور از جمله بوكس تغيير كند. روزبهاني مي گويد: »ان ش��اءالله وقتي به ايران برگردم با مسئولان 
صحبت مي كنم، يك ورزشكار حرفه اي از مسئولان توقع دارد كه امكانات مناسب را براي او در جهت كسب 
موفقيت هرچه بيشتر فراهم كنند. متأسفانه تا الان هيچ امكاناتي 
براي من فراهم نكرده اند، اميدوارم از اين به بعد شرايط بهتر شود. 
من بهترين مربي دنيا را دارم و مي خواهم او هميشه در كنار من 
باشد. اگر مسئولان مدال المپيك مي خواهند بايد امكانات را فراهم 
كنند. با وجود يك ماساژور و يك دكتر روانشناس به موفقيت 
و كسب مدال المپيك 100درصد نزديك مي شوم. به قولي 
كه در خصوص كسب سهميه داده بودم، عمل كردم و حالا 

نوبت آقايان است كه به قول هايشان عمل كنند.«

هدفم توجه به مسائل اصلي و خدمت است
سرانجام پس از كش و قوس هاي فراوان محمد نبي از سمت دبير كلي فدراسيون فوتبال رفت تا بعد از 
هشت سال از فوتبال جدا شود. حالا تمام نگاه ها به عليرضا اسدي دبير كل جديد است. دبير كلي كه 
گفته مي شود فوتبالي است و درد فوتبال را خوب مي فهمد. عليرضا اسدي ديروز در اولين اظهارنظرش 
پس از معرفي به عنوان دبير كل جديد فدراسيون فوتبال گفت: »بايد از فرصتي كه به دست آمده، 

استفاده كنيم و به مردمي كه حق شان بيشتر از اينهاست، خدمت كنيم. 
در اين ميان نبايد به حواشي توجه داشت، اگر بخواهيم دنبال حاشيه ها 
برويم از متن جا مي مانيم، حاش��يه ها با فوتبال گره خورده، هميشه 
بوده، امروز هم هست و در آينده نيز خواهد بود، ولي آنچه مردم از ما 

توقع دارند توجه به مس��ائل مهم، اصلي و خدمت است.« تغيير 
مسئولان هميشه براي پيشرفت و ترقي صورت مي گيرد، 
بايد ديد تغيير دبير كل فدراس��يون فوتبال نيز جزو اين 
قاعده محسوب مي شود يا اينكه حاشيه ها اجازه خدمت 

كردن به اسدي را نيز نمي دهد.

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

اولتيماتوم به فرنگي كاران
مدير تيم هاي ملي كشتي فرنگي ايران 
به ملي پوشان اولتيماتوم داد. حسن 
بابك در اولتيماتومي به فرنگي كاران 
ملي پوش كشورمان گفت: هر كدام از 
كشتي گيران كه در يك وزن پايين تر 
در مسابقات جهاني و آسيايي كشتي 
گرفته و مجوز حضور در مرحله نهايي 
اردوهاي تيم ملي را به دست آورده اند، فقط مي تواند در وزن خودش 
كشتي بگيرد. اگر ملي پوشي قصد دارد در يك وزن بالاتر يا پايين تر از 
وزن خودش به ميدان برود بايد در جام تختي كشتي بگيرد و در غير 

اين صورت، توقع و انتظاري از ما نداشته باشد.

در پرداخت پاداش انصاف رعايت نشد 
پاداش��ي كه وزارت ورزش به كادر 
فني تيم هاي م��دال آور بازي هاي 
آس��يايي اينچئون پرداخت كرد، 
س��ر و صداي زيادي را ب��ه پا كرد. 
كادر فني تيم هاي تكواندو، كاراته 
و كشتي از جمله رشته هايي بودند 
كه به اين پاداش ها اعتراض داشتند. 
بيژن مقانلو، سرمربي تيم ملي تكواندو معتقد است در پرداخت 
پاداش به مربيان حاضر در اينچئون انصاف رعايت نشده و مبلغ 
ناچيزي است. البته حرف ما مقدار پاداش نيست. وزارت ورزش و 

جوانان با اين پاداش شأن و منزلت مربيان را پايين آورده است. 

قدرتمند بازگشته ام 
احسان قائم مقامي پس از كسب عنوان 
قهرماني كشور براي دوازدهمين بار 
گف��ت: با توجه ب��ه اينك��ه ورزش و 
شطرنج رو به پيشرفت است و ايران 
توانسته در رده هاي مختلف در آسيا 
و جهان ورزش��كاراني را معرفي كند 
بايد سعي كنيم تا پس از هند و چين 
قطب سوم آسيا شويم و پس از آن بتوانيم خود را به دايره برترين هاي 
ش��طرنج جهان نزديك كنيم. من با حضوري قدرتمند به شطرنج 
بازگشته ام و خود را براي هشت سال ديگر كه به سن 40 سالگي و اوج 

فعاليت شطرنج بازان نامدار دنيا مي رسم، آماده مي كنم.

ضعف برنامه ريزي و كمب��ود بازي هاي تداركات��ي، مهم ترين نقاط 
ضعف تيم ملي هندبال ايران در اولين حضورش در مسابقات جهاني 
بود. تيم ملي هندبال كشورمان در نخستين حضور خود در مسابقات 
قهرماني جهان كه به ميزباني قطر برگزار شد با پنج شكست و دو پيروزي 
به مقامي بهتر از بيست و يكم جهان نرسيد. ديروز سايت مسابقات جام 
جهاني هندبال 2015 قطر در گزارش��ي به تشريح وضعيت تيم هاي 
شركت كننده از جمله ايران پرداخت و نوشت: در كشوري كه فوتبال 
حرف اول را مي زند و كش��تي آزاد به عنوان ورزش اول در نظر گرفته 
مي شود، هندبال به دنبال پيدا كردن جايگاهي براي خود است. تيم ملي 
هندبال ايران به عنوان يك تيم آسيايي به نمايندگي از جمعيت 78 
ميليوني اين كشور براي نخستين بار در تاريخ به مسابقات قهرماني 
جهان در دوحه راه پيدا كرد اما آنها فقط براي مس��ابقه دادن و كسب 
تجربه به قطر نيامده بودند. حضور تيم ملي هندبال ايران در سال هاي 
اخير و در ميادين بين المللي به بازي هاي آسيايي 1986 باز مي گردد 
اما افتخارات اين تيم در چند سال گذشته بوده است كه به چهار مدال 

رسيده اند. مدال نقره بازي هاي غرب آسيا در سال 2005، مدال برنز 
بازي هاي آسيايي 2006، مدال نقره بازي هاي آسيايي 2010 و مدال 
برنز مسابقات قهرماني مردان  آسيا در سال 2014 كه در منامه بحرين 

برگزار شد، آخرين و تنها افتخارات هندبال ايران در قاره كهن است. 

بروت ماچك، سرمربي تيم ملي درباره نتايجي كه تيم ملي هندبال در 
بازي هاي آسيايي گرفت، اظهار داش��ت: تغييرات متوالي در رياست 
فدراسيون هندبال، باعث شد تا تيم ملي نتواند براي مسابقات قهرماني 
جهان، آنطور كه لازم بود آماده شود. ما بعد از 20 جلسه تمرين و تنها 
سه بازي دوستانه در ايتاليا به قطر آمديم و اين همه تداركاتي بود كه ما 
انجام داديم. بازيكنان ايران، جوان هستند و انگيزه زيادي براي كسب 
موفقيت دارند. اگر راستش را بخواهيد بايد بگويم كه آنها مي توانند؛ فقط 

به شرطي كه فدراسيون از تيم ملي حمايت لازم را به عمل آورد. 
ماچك در پاسخ به اين سؤال كه راهيابي تيم ملي هندبال به المپيك جزئي 
از اهداف تان است، گفت: خيلي بايد كار كنيم و مراقب باشيم. قرارداد من 
چند ماه پيش تمام شد. چند روز آينده انتخابات فدراسيون هندبال تمام 
مي شود. براي تعطيلات به كشورم خواهم رفت و برنامه ام را به رئيس آينده 
هندبال خواهم داد كه اگر صلاح بود با من همكاري خواهند كرد و در غير 
اين صورت كارم با ايران تمام مي شود. مسابقات انتخابي المپيك خيلي 
زود برگزار مي شود، اگر بي برنامه پيش برويم به هيچ جا نخواهيم رسيد. 

ماچك: بي برنامه باشيم به جايي نمي رسيم
گزارش سايت مسابقات جام جهاني هندبال در مورد ايران  وحيد صابري

   هندبال


